
Gemeente Haarlem
nonzone

Datum: 14 mei 2019

Betreft: Participatiefase Orionzone

Geachte heer^H^^^^,

Op 7 mei bezochten wij, bewoners van de Planetenlaanfl^^^Hl de informatiebijeenkomst in 
de Apostolische kerk in Haarlem Noord. Tijdens deze bijeenkomst werd de concept ontwikkelvisie 
voor Orionzone door de Gemeente Haarlem gepresenteerd en toegelicht. In deze brief doen wij u 
onze eerste reactie toekomen.

Op 30 april 2019 hadden wij als bewoners een overleg met de gemeente Haarlem naar aanleiding 
van onze brief van 3 maart 2019. Voor de volledigheid sluiten wij deze brief als bijlage bij. Namens 
de gemeente Haarlem waren u, de heer van Beek en mevrouw Toledo aanwezig bij dit overleg. 
Namens de bewoners waren de heer Karssing, de heer Joosten, de heer Verwaal en de heer van 
der Heijden aanwezig. In het gesprek hebben we onze brief van 3 maart j.l. kunnen toelichten. 
Tevens spraken we over de herinrichting van de Planetenlaan als gevolg van de voorgenomen 
ontwikkelingen in de wijk.

Gebleken is dat onze voorstellen en kanttekeningen niet zijn verwerkt in de concept ontwikkelvisie 
(waarvoor overigens ons begrip vanwege het korte tijdsbestek tussen 30 april en 7 mei). Daarom 
vinden wij het belangrijk onze voorstellen en opmerkingen andermaal onder uw aandacht te 
brengen.

Onze belangrijkste punten ten aanzien van de nieuwe inrichting van de Planetenlaan zetten we 
hier nog eens op rij, waarbij we de concept ontwikkelvisie van 7 mei jl. als basis nemen.

Ter verduidelijking op onderstaande tabel;
- met noordzijde wordt de zijde van het huidige EDO terrein bedoeld
- met zuidzijde wordt de zijde van onze woningen bedoeld

Volgens concept ontwikkelvisie 7 mei 2019 Wens/standpunt bewoners Planetenlaan 
inclusief argumenten

Huidige ventweg komt te vervallen en wordt 
rijbaan, waardoor het verkeer in de toekomst 
dichter bij de woningen rijdt.

Afstand van woningen tot aan hoofdrijbaan 
handhaven op de huidige maat.

Volgens de schetsen wordt het trottoir voor 
onze woningen 3 meter breed.

Breedte trottoir handhaven op ten minste de 
huidige breedte van 4 meter.

Groen uitzicht vanuit de woningen blijft 
gehandhaafd door het planten van nieuwe 
bomen.

Huidige bomenrij aan de zuidzijde handhaven, 
als ook aan de noordzijde zoveel mogelijk van 
de huidige bomen handhaven.



Volgens concept ontwikkelvisie 7 mei 2019 Wens/standpunt bewoners Planetenlaan 
inclusief argumenten

Volgens de ontwikkelvisie lijkt het noodzakelijk 
dat de huidige bomen worden gerooid.

Onze zorg is dat onze straat gedurende een 
periode van circa 10 tot 15 jaar (als gevolg van 
de bouwactiviteiten en tot het moment dat de 
nieuwe bomen enigszins volgroeid zijn) een 
kale bedoening zal zijn. Onze wens is dat 
zoveel mogelijk bomen, ook aan de 
noordzijde, blijven gehandhaafd.

Aan de noordzijde van de Planetenlaan wordt 
vanaf de rijbaan tot aan de rooilijn van de 
voorgestelde bebouwing een groenstrook 
gecreëerd van 20 tot 40 meter.

Minimaal handhaven van de huidige afstand 
van gevel tot aan rijbaan of de afstand zelfs 
vergroten.
De woningen waar wij in wonen zijn uit de

Aan de zijde van onze woningen wordt de 
buffer tussen gevel en rijbaan juist verkleind.

jaren dertig en daardoor kwetsbaar voor 
trillingen als gevolg van het verkeer dat dichter 
bij komt rijden. Ook zijn onze woningen 
moeilijker te voorzien van maatregelen als 
gevolg van een hogere geluidsdruk van het 
verkeer dat volgens de plannen veel dichterbij 
komt te rijden.

Voor de geplande nieuwbouw geldt dat in de 
ontwerpfase al rekening kan worden 
gehouden met trillingen en geluidsoverlast. 
Daarom pleiten wij voor een evenredige 
verdeling van de totale bufferzone tussen 
noord en zuid.

Twee richtingen fietspad aan de noordzijde 
van de Planetenlaan

Door het handhaven van de ventweg kan deze 
tevens worden gebruikt als fietspad voor 
fietsers in richting de Rijksstraatweg.
Aan de noordzijde een fietspad voor fietsers 
richting de Orionweg.

Door aan beide zijden een fietspad te 
realiseren wordt bovendien voorkomen dat er 
over het trottoir wordt gefietst en kunnen 
fietsers vanuit de Planetenwijk zonder over te 
steken direct in noordoostelijke richting rijden.

In deze brief zijn wij met name in gegaan op het dwarsprofiel/de inrichting van de Planetenlaan. 
Wij hebben nog meer zorgen en aandachtspunten (groen dat uit de wijk verdwijnt, toenemend 
verkeersaanbod, ontsluiting van de wijk) die we bij u onder de aandacht willen brengen. 
Aangezien wij dit zorgvuldig willen doen, komen wij daar op een later moment bij u op terug.



Tot slot willen we opmerken dat wij inmiddels contact hebben gezocht met de Haarlemse 
Bomenwachters. Tevens hebben we contact gezocht met andere bewoners in de Planetenlaan, 
aangezien wij vernomen hebben dat ook zij niet gelukkig zijn met de voorgestelde inrichting van 
de Planetenlaan. Ook hiervoor geldt dat we dit zorgvuldig willen inventariseren, voordat we met 
een uitgebreide reactie komen.

Met hartelijke groet,

Bijlage;
- Principeschets van de inrichting van de Planetenlaan
- Brief d.d. 3 maart 2019

Noot;
Deze brief is in zijn geheel op het forum van de website www.haarlem.nl/orionzone geplaatst.
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Gemeente Haarlem 
Werkgroep ontwikkelinc Orionzone

Datum: 3 maart 2019

Betreft: Participatiefase Orionzone

Geachte heer^^^^^^^P,

De laatste weken hebben wij, de bewoners van de Planetenlaan^|^^^^^P(die zijn vermeld in 
de in de bijlage opgenomen handtekeningenlijst), kennisgenomen van de ontwikkelvisie die 
momenteel wordt opgesteld voor het plan Orionweg en Planetenlaan, inclusief de aangrenzende 
gebieden. De door de gemeente Haarlem georganiseerde bijeenkomsten van 12 februari en 25 
februari zijn door meerderen van ons bezocht. Tijdens deze bijeenkomsten heeft de gemeente 
Haarlem bij monde van wethouder J. Botter en de heer H. Schouwenaars aangegeven dat de 
gemeente waarde hecht aan de mening en ideeën van belanghebbenden in het gebied. En dat zij 
deze zal meenemen in de verdere ontwikkeling van de visie gedurende de komende maanden.

Gezien de impact van de voorgenomen ontwikkelincm^nze leefomgeving hebben we met een 
afvaardiging van de bewoners van Planetenlaan ^HHBde door de gemeente 
gepresenteerde scenario’s besproken. Aangezien wij aan de Planetenlaan wonen en ons feitelijk 
midden in de ontwikkelzone bevinden, willen wij u met deze brief onze aandachtspunten en 
zorgen meegeven.

Wij begrijpen de noodzaak van de woningbouwopgave. De huizenprijzen stijgen en jonge mensen 
komen moeilijk aan woonruimte. Ook onze eigen kinderen gunnen wij een betaalbare woning in 
deze prachtige omgeving. De scenario’s die door gemeente Haarlem zijn uitgewerkt bevatten 
goede elementen. Zo zien wij de volgende kansen:

het Schoterbos blijft behouden, is opnieuw ingericht en een aantrekkelijke verblijfsplek 
geworden;
verbetering van het gebied rondom het huidige stadion. Dit is in de avonduren een hangplek 
voor de jeugd en sociaal minder veilig (het vermoeden bestaat dat er in drugs wordt 
gehandeld);

■ het benzinestation verdwijnt uit het straatbeeld; 
er komen mogelijk (horeca)voorzieningen die kunnen fungeren als ontmoetingsplek.

Ondanks deze kansen hebben wij ook aandachtspunten en zorgen, die we in deze brief verder 
uiteenzetten.

Het te realiseren programma is te groot voor (het absorptievermogen van) de wijk 
In de verschillende scenario’s wordt uitgegaan van 600 tot 900 woningen en een substantieel 
aantal voorzieningen die bezoekers van buiten deze buurt aantrekken (nieuwe sporthal, diverse 
sportverenigingen en een groter zwembad).

• De aard van de wijk wijzigt hierdoor substantieel. Op dit moment is de Planetenbuurt een 
rustige en groene woonwijk. Dit is ook de reden dat zoveel gezinnen hier wonen. In de 
nieuwe plannen veranderen de Planetenlaan en de omliggende straten in een 
centrumgebied voor Haarlem-Noord.

• In de huidige situatie is er in de wijk al een groot aantal voorzieningen (het zwembad, 
meerdere scholen, twee voetbalverenigingen, een honkbalvereniging, een tennisclub,



bibliotheek, etc.) met daaraan inherente problemen met autoverkeer en veiligheid. Zo leidt 
het periodieke afzwemmen tot grootschalig parkeren op de trottoirs. Voor de scholen geldt 
dat het ‘kinderen per auto afzetten en ophalen’ een structureel en bijna niet te beïnvloeden 
knelpunt is. Regelmatig leidt dit tot bijna-ongelukken. Door het grote aantal nieuwe 
woningen zullen scholen moeten uitbreiden waardoor deze problematiek nog verder zal 
toenemen. Daarnaast zullen de verenigingen groeien omdat meer mensen er gebruik van 
gaan maken. Dit leidt tot extra verkeer en parkeren.

Het te realiseren programma knelt met het wegennet en ontsluiting van de wijk 
De extra woningen, maar zeker ook een sporthal, zwembad en alle sportverenigingen, leiden tot 
een grote hoeveelheid extra autoverkeer in de wijk. Bewoners kunnen met goede openbaar 
vervoer voorzieningen wellicht verleid worden om de auto te laten staan, maar voor bezoekers 
van zwembad, sporthal en sportverenigingen geldt dit zeker niet (bezoekende clubs komen met 
auto’s).

• Reeds in de huidige situatie zijn de kruispunten van de Rijksstraatweg met de Jan 
Gijzenkade en de Planetenlaan knelpunten. De Jan Gijzenbrug is een letterlijke bottleneck 
waar het verkeer uit alle richtingen regelmatig vaststaat. Wij maken ons grote zorgen wat 
al dit extra verkeer hier gaat betekenen.

• Door de ligging van de voorzieningen wordt het bijbehorende autoverkeer de wijk 
‘ingetrokken’. De wegen die onze wijk ontsluiten (Planetenlaan en Mr. Jan Gerritszlaan) 
zullen veel drukker worden. Wij verwachten dat de effecten ook op de Van Nesstraat en 
Middenweg merkbaar zullen zijn. Nu al mijden mensen in de spits het kruispunt bij de 
Dekamarkt omdat dit vaststaat.

• Vanzelfsprekend krijgen voorzieningen hun eigen parkeergelegenheid, maar wij 
verwachten ook op dit punt een grotere druk op onze wijk. Overigens plaatsen wij 
kanttekens bij de financiële haalbaarheid om alle extra auto’s onder of in de nieuwe 
bebouwing op te nemen, mede gezien het feit dat de opgave voor de gemeente het 
realiseren van 50% sociale huurwoningen is.

• Eén van de scenario’s laat een gewijzigd profiel van de Planetenlaan zien. Er wordt een 
situatie gecreëerd waarbij het autoverkeer direct voor onze deur komt te liggen, met aan 
de parkkant een twee richtingen fietspad. Deze indeling heeft grote nadelen voor ons als 
bewoners, maar ook voor het fietsverkeer. In de huidige situatie hebben wij een ventweg 
voor onze woningen en dat heeft een aantal voordelen:

o De ventweg vormt een buffer tussen het trottoir en het (vaak erg hard rijdende) 
autoverkeer. Dit is de reden dat wij de jongere kinderen uit de straat met een gerust 
gevoel op straat laten spelen.

o De ventweg heeft tevens de functie van vriiliooend fietspad waarop thans al het 
fietsverkeer in de richting van de Rijksstraatweg plaats vindt. Dit garandeert een 
veilige route voor de grote groep scholieren die elke dag naar één van de scholen 
in de buurt fietst.

o En natuurlijk vinden wij als bewoners het ook prettig om iets meer ruimte te hebben 
tussen onze woningen en het (vaak hard rijdende) autoverkeer, 

o Wij zijn van mening dat er in alle gevallen een vrijliggend fietspad aan beide ziiden 
van de weg zou moeten komen. Zonder vrijliggend fietspad aan onze zijde van de 
straat zal het ‘op de stoep’ en op de autorijbaan fietsen toenemen. Dit zal de 
veiligheid zeker niet ten goede komen.

De groene uitstraling is een grote waarde van deze wiik
Zoals algemeen bekend is Haarlem een van de minst groene gemeenten. Het plan zoals dat is 
gepresenteerd mag misschien 'Orionzone' zijn gaan heten, duidelijk is dat het gedeelte waar de 
uitbreiding plaats moet vinden met name de Planetenlaan en het Schoterbos betreffen. Voor de 
goede orde: het Schoterbos strekt zich uit van de Planetenlaan tot aan de randweg, dus met



inbegrip van de voetbalvelden van Edo. Slechts voor het huidige parkgedeelte van het Schoterbos 
zijn geen woningen voorzien.
De voorgenomen bebouwing heeft tot gevolg dat het thans in Haarlem Noord nog overblijvende 
openbare groen van een beetje substantiële aard zodanig wordt ingeperkt dat er niets meer van 
over blijft. De vraag is hoe het vernietigen van groen zich verhoudt met de doelstellingen van de 
gemeente om Haarlem groener te maken.

Alle bewoners waarderen het vrije zicht op het groen en de sportvelden en dit was dan ook een 
belangrijke beweegreden bij de aankoop van de woning.

Resumé
Door de voorgenomen ontwikkelingen zien wij als bewoners van Planetenlaan 114 t/m 166 dat de 
leefbaarheid in en het karakter van de wijk wordt aangetast ais gevolg van;
- groen dat uit de wijk verdwijnt;
- toenemend verkeersaanbod en toenemende parkeerdruk;
- verkeersveiligheid die onder druk staat als gevolg van een hogere verkeersintensiteit;
- congestie van verkeer omdat de huidige infrastructuur onvoldoende capaciteit heeft.

Wij doen een dringend beroep op de gemeente Haarlem om twee aspecten met betrekking tot de 
ontwikkelvisie te heroverwegen. Enerzijds is dit de omvang van het te realiseren programma, dat 
niet bij het huidige karakter van de wijk past. Anderzijds is dat de ontsluiting van de wijk omdat 
door het toevoegen van extra woningen en voorzieningen op deze plek, de huidige infrastructuur 
ons inziens niet geschikt is voor een vlotte en met name veilige verkeersafwikkeling.

Wij vertrouwen erop dat u onze aandachtpunten en zorgen serieus beschouwt en zult meenemen 
in de verdere uitwerking van de ontwikkelvisie. Tot slot willen we u kenbaar maken dat wij deze 
brief graag in een gesprek met u of met leden van uw team nader willen toelichten.

Met harteiijke groet, __________
Namens de bewoners van Planeten laan^l^^Bt als vermeld op bijgevoegde 
handtekeningenlijst

Noot;
Deze brief is in zijn geheel op het forum van de website www.haartem.ni/ononzone geplaatst.


